
C
ollega’s, zullen we weer eens onze successen 
vieren nu daar alle aanleiding voor is?
Het aantal overvallen loopt sterk terug en 
bevindt zich op het laagste punt in 25 jaar. 

Woninginbraken: in 2013 nam het aantal met vijf 
procent af ten opzichte van 2012. Er werden vijf pro-
cent minder auto’s gestolen (de VW Golf zelfs een 
kwart minder) en ook de jeugdcriminaliteit vermindert: 
het aantal verdachten in de categorie 12-18 daalt voor 
alle herkomstgroepen jaarlijks met 5 tot 10%. Het 
dronken rijden is sterk teruggedrongen: in vier jaar tijd 
daalde het aantal automobilisten dat bij controles een 
te hoog promillage had met bijna een kwart.

In al deze gevallen ligt een deel van de verklaring bij 
omstandigheden die Politie en OM maar ten dele 
kunnen beïnvloeden, zoals demografie. Preventie is 
ook een belangrijke factor die vooral door potentiële 
slachtoffers en fabrikanten van auto’s, hang- en 
sluitwerk en dergelijke moet worden waargemaakt, 
maar waar de Politie zeker een rol in heeft. Effectieve 
communicatie (bijvoorbeeld via websites en apps) 
zorgt voor meer risicobesef en alertheid, en zelfs voor 
een cultuuromslag waarbij bijvoorbeeld rijden met 
een slok op door velen niet meer wordt geaccepteerd.

Maar naast al die factoren is een effectieve strafrech-
telijke aanpak zonder twijfel van invloed op het 
terugdringen van criminaliteit. We worden gewoon 
steeds beter in het vangen van boeven, in het slim en 
effectief organiseren van de justitiële keten en in het 

daadwerkelijk uitvoeren van straffen. Dat schrikt af 
en het beperkt de gelegenheid voor recidive op aller-
lei manieren. ZSM werkt. De top-600 aanpak werkt. 
De dadergerichte aanpak van overvallen werkt. 
Probleemgericht werken werkt. Driewerf hoera!

Wat eerlijk gezegd nog maar matig werkt is het aanpak-
ken van de zogenoemde ondermijnende criminaliteit. Dat 
geldt zeker niet over de volle breedte, want de bestrijding 
van mensenhandel en uitbuiting bijvoorbeeld sorteert 
wel degelijk effect. Vooral de georganiseerde drugscrimi-
naliteit lijkt echter te floreren als nooit tevoren. We weten 
niet hoeveel drugs er worden geproduceerd en verhan-
deld, maar uit inbeslagnames, dalende marktprijzen en 
afvaldumpingen mogen we afleiden dat het probleem de 
laatste jaren waarschijnlijk niet kleiner wordt. Inzet van 
meer bestrijdingscapaciteit tegen ondermijning is lastig, 
want dat gaat direct ten koste van de resultaten op andere 
belangrijke probleemvelden. Nog beter samenwerken en 
slimmer bestrijden dan? Zeker, tot je dienst, maar ook 
daarbij raken de grenzen in zicht. Wordt het daarom geen 
tijd om te gaan denken over een écht probleemgerichte 
aanpak? We steken veel energie, capaciteit en geld in de 
bestrijding van de georganiseerde hennepteelt: volgens 
ambtelijke schattingen jaarlijks rond de 160 miljoen. 
Welk probleem wilden we hiermee ook weer precies 
oplossen? De volksgezondheid wordt door cannabisge-
bruik in beperkte mate bedreigd: er vallen in ieder geval 
ook proportioneel gezien veel minder slachtoffers door 
cannabis dan door het gebruik van alcohol en tabak. 
Zwaar geweld en het cumuleren van misdaadgeld door de 
illegale hennepindustrie zijn zeker serieuze kwesties, 
maar komen die voort uit de aard van de handelswaar of 
uit het verbodsregime? In een volgende column kijken 
we naar recente ervaringen met de regulering van hen-
nepteelt in de Verenigde Staten en Spanje. Welke lessen 
kan Nederland daaruit trekken, en kunnen we ons nog 
veroorloven om daar geen consequenties aan te verbin-
den? «
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Minister van Veiligheid & 
Justitie, de heer Opstelten, heeft 
1 september op de Politieacade-
mie traditiegetrouw het politie-
onderwijsjaar geopend. De 
minister stond stil bij de recente 
resultaten van de nationale 
politie en de relatie met de 
Politieacademie. “Om de stij-
gende lijn door te kunnen zetten, 
heeft de Nederlandse politie 

goed opgeleid en vakkundig 
personeel nodig. Daarvoor is een 
opleiding nodig die aansluit bij 
de vraag die vanuit de nationale 
politie komt. Daarvoor zullen wij 
het onderwijs zo inrichten dat 
vraag en aanbod meer en meer 
op elkaar gaan aansluiten.” 
Kerntaak van de Politieacade-
mie is kwalitatief goed en toe-
komstgericht onderwijs en 

kennis. De koers die het College 
van Bestuur aankondigde voor 
het politieonderwijs, sluit aan bij 
minister’s openingsspeech. Meer 
tijd en ruimte voor vorming, in 
nauwe samenwerking met de 
politieorganisatie, staan centraal 
in het waardengedreven politie-
onderwijs dat zij introduceerde. 
Studenten wordt geleerd hoe ze 
zelf kunnen leren, zodat ze in de 

onvoorspelbare toekomst kunnen 
blijven functioneren. Dit vereist 
ook andere, zogenoemde 21st 
century skills, vaardigheden. 
Samenwerken, probleemoplos-
send vermogen, mediawijsheid, 
communicatie en sociale en 
culturele vaardigheden maken 
van de studenten professionals 
die hun werk kunnen doen in het 
hart van de samenleving.

Politieonderwijs focust op vorming

    Inzet van meer 
bestrijdingscapaciteit tegen 
ondermijning is lastig

Successen 
vieren


